

UNITED NATIONS



NATIONS UNIES

Treaty Series

*Treaties and international agreements
registered
or filed and recorded
with the Secretariat of the United Nations*

VOLUME 119

Recueil des Traités

*Traités et accords internationaux
enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire
au Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies*

*Treaties and international agreements registered
or filed and recorded with the Secretariat
of the United Nations*

VOLUME 119

1952

I. Nos. 1609-1611

II. Nos. 384-388

TABLE OF CONTENTS

I

*Treaties and international agreements
registered from 16 January 1952 to 24 January 1952*

	<i>Page</i>
No. 1609. Argentina, Bolivia, Brazil, Chile, Colombia, etc.:	
Charter of the Organization of American States. Signed at Bogotá, on 30 April 1948	3
No. 1610. Belginn, Bolivia, Brazil, Burma, etc.:	
Final Act of the United Nations Conference on declaration of death of missing persons. Signed at Lake Success, New York, on 6 April 1950	
Convention on the declaration of death of missing persons. Established and opened for accession on 6 April 1950 by the above-mentioned Conference	99
No. 1611. United States of America and Cuba:	
Exclusive Agreement (with memorandum dated 28 October 1947, four notes and two memoranda dated 30 October 1947, and two notes dated 19 and 22 December 1947) supplementary to the General Agreement on Tariffs and Trade. Signed at Geneva, on 30 October 1947	163

II

*Treaties and international agreements
filed and recorded from 21 January 1952 to 24 January 1952*

No. 384. United States of America and Argentina:	
Trade Agreement (with exchange of notes). Signed at Buenos Aires, on 14 October 1941	193

*Traités et accords internationaux enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire au Secrétariat
de l'Organisation des Nations Unies*

VOLUME 119

1952

I. Nos. 1609-1611

II. Nos. 384-388

TABLE DES MATIÈRES

I

*Traités et accords internationaux
enregistrés du 16 janvier 1952 au 24 janvier 1952*

N° 1609. Argentine, Bolivie, Brésil, Chili, Colombie, etc. :	<i>Pages</i>
Charte de l'Organisation des États américains. Signé à Bogota, le 30 avril 1948	3
N° 1610. Belgique, Bolivie, Brésil, Birmanie, etc. :	
Acte final de la Conférence des Nations Unies sur la déclaration de décès de personnes disparues. Signé à Lake Success, New-York, le 6 avril 1950	
Convention concernant la déclaration de décès de personnes disparues. Adoptée par la Conférence susmentionnée et ouverte à l'adhésion le 6 avril 1950	99
N° 1611. États-Unis d'Amérique et Cuba :	
Accord d'exclusion (avec mémorandum en date du 28 octobre 1947, quatre notes et deux mémorandums en date du 30 octobre 1947, deux notes en date des 19 et 22 décembre 1947) complétant l'Accord général sur les tarifs douaniers et le commerce. Signé à Genève, le 30 octobre 1947 . .	163

II

*Traités et accords internationaux
classés et inscrits au répertoire du 21 janvier 1952 au 24 janvier 1952*

N° 384. États-Unis d'Amérique et Argentine :	
Accord commercial (avec échange de notes). Signé à Buenos-Aires, le 14 octobre 1941	193

No. 385. United States of America and Canada:

Page

Exchange of notes constituting an arrangement to continue in force the arrangements of 7 March, 5 April and 22 June 1939 relating to visits in uniform by members of defense forces. Washington, 17 and 29 May 1940

Exchange of notes constituting an arrangement superseding the above-mentioned arrangements of 7 March, 5 April and 22 June 1939 and of 17 and 29 May 1940 relating to visits in uniform by members of defense forces. Ottawa, 28 August and 4 September 1941 285

No. 386. United States of America and Canada:

Exchange of notes (with appendix) constituting an agreement relating to unemployment insurance benefits. Ottawa, 6 and 12 March 1942 295

No. 387. United States of America and Canada:

Exchange of notes constituting an understanding relating to post-war economic settlements. Washington, 30 November 1942 305

No. 388. United States of America and Cuba

Agreement (with exchange of notes) further supplementing and amending the Trade Agreement signed at Washington on 24 August 1934, as amended by the Supplementary Agreement signed at Washington on 18 December 1939. Signed at Havana, on 23 December 1941 313

ANNEX A. Ratifications, accessions, prorogations, etc., concerning treaties and international agreements registered with the Secretariat of the United Nations**No. 1020. Trade and payments agreement between the Kingdom of Denmark and the Federal People's Republic of Yugoslavia. Signed at Copenhagen, on 28 June 1947:**

Protocol relating to trade during the period 1 November 1951 to 31 October 1952. Signed at Copenhagen, on 10 November 1951 353

Additional Protocol to the Payments Protocol between the Kingdom of Denmark and the Federal People's Republic of Yugoslavia of 28 June 1947. Signed at Copenhagen, on 10 November 1951 357

No. 1068. Agreement between the Government of the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland and the Government of Yugoslavia regarding compensation for British property, rights and interests affected by Yugoslav measures of nationalisation, expropriation, dispossession and liquidation. Signed at London, on 23 December 1948:

Application to the Union of South Africa 358

N° 385. États-Unis d'Amérique et Canada :

Pages

- Échange de notes constituant un arrangement tendant à maintenir en vigueur l'arrangement des 7 mars, 5 avril et 22 juin 1939 relatif aux visites de membres des forces armées en uniforme. Washington, 17 et 29 mai 1940
- Échange de notes constituant un arrangement remplaçant les arrangements susmentionnés des 7 mars, 5 avril et 22 juin 1939 et des 17 et 29 mai 1940, relatifs aux visites de membres des forces armées en uniforme. Ottawa, 28 août et 4 septembre 1941 285

N° 386. États-Unis d'Amérique et Canada:

- Échange de notes (avec annexe) constituant un accord concernant l'assurance-chômage. Ottawa, 6 et 12 mars 1942 295

N° 387. États-Unis d'Amérique et Canada:

- Échange de notes constituant un arrangement concernant la restauration économique d'après guerre. Washington, 30 novembre 1942 305

N° 388. États-Unis et Cuba:

- Accord (avec échange de notes) complétant et modifiant de nouveau l'Accord commercial signé à Washington le 24 août 1934, modifié par l'Accord additionnel signé à Washington le 18 décembre 1939. Signé à La Havane, le 23 décembre 1941 313

ANNEXE A. *Ratifications, adhésions, prorogations, etc., concernant des traités et accords internationaux enregistrés au Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies*

N° 1020. Accord de commerce et de paiement entre le Royaume de Danemark et la République fédérative populaire de Yougoslavie. Signé à Copenhague, le 28 juin 1947:

- Protocole concernant l'échange de marchandises dans la période du 1^{er} novembre 1951 au 31 octobre 1952. Signé à Copenhague, le 10 novembre 1951 352
- Protocole additionnel au Protocole de paiement entre le Royaume de Danemark et la République populaire de Yougoslavie du 28 juin 1947. Signé à Copenhague, le 10 novembre 1951 356

N° 1068. Accord entre le Gouvernement du Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord et le Gouvernement de la Yougoslavie concernant les indemnités relatives aux biens, droits et intérêts britanniques affectés par les mesures yougoslaves de nationalisation, d'expropriation, d'éviction et de liquidation. Signé à Londres, le 23 décembre 1948:

- Application à l'Union Sud-Africaine 358